
Kommentar fra lokaludvalgsmedlem Sally Mountfield om hjemløshed 

 

Dette emne kan deles op i to emner 

1. Hvordan indretter vi boligmarkedet, så det tager højde for, et blandet huslejeniveau og at nogle ønsker 

anderledes borformer? 

dette emne er nok så stort at det måske skal op i folketinget, idet kommunen kan være bundet af regler 

udstukket af folketinget. 

Dette er noget som vi kan spørge til. 

 

2. hvad vi gør ved at mange samles i Indre By herunder også hjemløse. 

• I denne forbindelse er det værd at tage fat i hjemløseenheden og dem der arbejder med hjemløse i 

forvaltningen og spørge til hvad de tænker om emnet. 

• Et emne, der er relevant at tænke på er hvordan byens pladser er sat op og om de f.eks. 

kommercialiseres på bekostning af personer der bare er i byrummet. En kommercialisering, som vi 

som beboere, også mærker. 

• Men der er også en anden mulighed, som vi kan lade os inspirere af:  

Vesterbro har haft problemer med hjemløshed og stofmisbrugere længe. 

Jeg er ikke opmærksom på hvordan denne løsning blev valgt, men det endte med at man 

dannede samarbejdsforummet for stofscenen på Indre Vesterbro. 

Et forum som jeg forstår at Vesterbro lokaludvalg var med til at udforme og sidder repræsenteret i. 

Jeg forstår at dette forum bla blev til via en borgerdialog, som beskrives på denne hjemmeside: 

Velbesøgt borgerøde om den åbne stofscene på Indre Vesterbro | Vesterbro Lokaludvalg (kk.dk) 

Via denne hjemmeside kan man nederst finde kommisoriummet for forummet. 

Via dette forum taler repræsentanter for forvaltning, udlejere, erhvervsdrivende, NGO'er, politi, 

repræsentanter for dem der driver væresteder for hjemløse og stofmisbrugerne sammen hvert 

kvartal om hvad man kan gøre. 

 

En løsning hvor vi taler med repræsentanter fra de forskellige nævnte grupper, der er 

repræsenteret i forummet, vil gøre det nemmere for os at fornemme hvad behovet er og hvad vi 

kan gøre. Vi kan gøre det på den måde som det passer os. 

Det er vigtigt at vi finder en løsning, som tager udgangspunkt i hvad vi oplever, men samtidig føles 

tryg for beboerne. 

 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.vesterbrolokaludvalg.kk.dk%2Fnyheder%2Fvelbesoegt-borgeroede-om-den-aabne-stofscene-paa-indre-vesterbro&data=05%7C01%7C%7C6c5a47f221f84f9e21ea08da80430f6a%7C769058ab4487418f8b6cf4b48243edd7%7C0%7C0%7C637963322748111289%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=NgkdxQqUJFOCi9YpoNZqaIbA%2FIz4N740FlGeO27Az20%3D&reserved=0

